
Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

Plats och tid Grand Hotel, Alingsås Paragrafer §§116-140
kl. 18:00-21:40

Beslutande Kristina Grapenholm (L) (ordförande)
Birgitta Carlsson (S) (vice ordförande)
Per-Gordon Tranberg (M) (2:e vice ordförande)
Roger Andersson (S)
Sebastian Aronsson (S)
Birgit Börjesson (S)
Anton César (S)
Leif Hansson (S)
Anita Hedén-Unosson (S)
Karin Johansson (S)
Irene Jonsson (S)
Anders Sandberg (S)
Camilla Stensson (S)
Simon Waern (S) §§121-140
Daniel Filipsson (M)
Thorsten Larsson (M) §§120-140
Eva-Lotta Pamp (M)
Daniel Ringström (M)
Britt Berggren (M)
Ing-Britt Johansson (C)
Susanna Nerell (C)
Annika Qarlsson (C)
Stefan Bedö (L)
Jens Christian Berlin (L)
Anita Brodén (L)
Gunilla Gomér (SD)
Boris Jernskiegg (SD) §§120-140
Zandra Pettersson (SD) §§117-140
Otto Stryhn (SD)
Niklas Hellgren (KD)
Lady France Mulumba (KD)
Kent Perciwall (KD)
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD)
Stina Karlsson (V)
Martin Lindberg (V)
Tony Norman (V)
Anna Hansson (MP)
Britt-Marie Kuylenstierna (MP)
Amanda Andersson (MP)
Ulf Unosson (S)  ersätter Lennart Allbro (S)
Billy Westerholm (S)  ersätter Birgitta Larsson (S)
Margaretha Sjöberg (S) §§116-120 ersätter Simon Waern (S) pga jäv
Peter Martini (M)  ersätter Linda Espeving (M)
Viktor Edgren (M)  ersätter Karin Schagerlind (M)
Johan Lindahl (M) §§116-119 ersätter Thorsten Larsson (M) pga jäv
Henrik Öhrvall (C)  ersätter Daniél Nordh (C)
Christina Carlsson (C)  ersätter Thomas Pettersson (C)
Torbjörn Gustafsson (C)  ersätter Ali Said (C)
Holger Andersson (L)  ersätter Jan Kesker (L)
Anne Gunnevik (L)  ersätter Marie Mjörnvik (L)
Lars-Olof Jaeger (SD)  ersätter Agneta Grange (SD)
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Kristina Poulsen (SD)  ersätter Glenn Pettersson (SD)
Karin Berg (V)  ersätter Jan Gustafsson (V)

Övriga deltagare Maria Standar (kommundirektör)
Anci Eyoum (kommunsekreterare)
Ulrika Månsson (kommunsekreterare)
Cecilia Knutsson (stabschef)
Anita Andersson (S) (punkt A och B, kommunrevisionen, ordförande)
Simon Lindau (punkt C, ekonomichef)

Utses att justera Kristina Poulsen (SD)
Anita Hedén Unosson (S)

Justeringens plats och 
tid

Protokollet justeras digitalt. 

Sekreterare
Anci Eyoum

Ordförande
Kristina Grapenholm (L)

Justerande
Kristina Poulsen (SD) Anita Hedén Unosson (S)

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på Alingsås kommuns digitala anslagstavla.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2022-05-25
Datum för anslags 
uppsättande

2022-06-01 Datum för anslags 
nedtagande

2022-06-23

Förvaringsplats för 
protokollet

Rådhuset, Alingsås
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 116 Information
§ 117 Årsredovisning 2021 för Alingsås kommun
§ 118 Revisionsberättelse 2021 för Alingsås kommun
§ 119 Revisionsberättelse 2021 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund
§ 120 Revidering av färdtjänsttaxan och färdtjänstområdet
§ 121 Låneram för Alingsås kommun
§ 122 Marknadsmässiga räntepåslag 2023

§ 123 Bolagsordning för Fabs AB samt ägardirektiv för Fastighetskoncernen 
Alingsås Rådhus AB, AB Alingsåshem och Fabs AB

§ 124 Årsredovisning 2021 för Tolkförmedling Väst
§ 125 Verksamhetsområde VA (vatten och spillvatten) Västra Bodarna

§ 126 Upphävande av riktlinjer för exploateringsavtal antagna  av 
kommunfullmäktige

§ 127 Avsägelse av uppdrag som ledamot i kultur- och utbildningsnämnden - 
Moheeb Jouda (S)

§ 128 Avsägelse av uppdrag som ersättare i kultur- och utbildningsnämnden - 
Birgitta Larsson (S)

§ 129 Avsägelse av uppdrag som ledamot i samhällsbyggnadsnämnden - 
Sebastian Birgersson (MP)

§ 130 Avsägelse av uppdrag som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden - Karin 
Johansson (S)

§ 131 Avsägelse av uppdrag som ledamot i samhällsbyggnadsnämnden - John 
Hedlund (V)

§ 132 Avsägelse av uppdrag som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden - Robert 
Adrell (V)

§ 133 Avsägelse av uppdrag som suppleant i Alingsås Energi Nät AB - Eva-Lotta 
Pamp (M)

§ 134 Avsägelse av uppdrag som suppleant i Alingsås Energi AB - Eva-Lotta Pamp 
(M)

§ 135 Entledigande med anledning av beslut om ej beviljad ansvarsfrihet

§ 136 Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i kultur- och utbildningsnämnden 
efter Moheeb Jouda (S), Mårten Pantzar (S)

§ 137 Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i samhällsbyggnadsnämnden efter 
Lennart Pettersson (-), tidigare (S), Karin S Johansson (S)

§ 138 Kommunalt kompletteringsval - Suppleant i Alingsås Energi Nät AB efter Eva-
Lotta Pamp (M), Peter Martini (M)

§ 139 Kommunalt kompletteringsval - Suppleant i Alingsås Energi AB efter Eva-
Lotta Pamp (M), Peter Martini (M)

§ 140 Meddelanden
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 116

Information

 
A/ Revisionsberättelse 2021 för Alingsås kommun
 
B/ Revisionsberättelse 2021 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund
 
C/ Årsredovisning 2021 för Alingsås kommun
 
D/ Allmänhetens frågestund gällande Årsredovisning 2021 för Alingsås kommun
    Inga frågor 
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 117  2022.006 KS  

Årsredovisning 2021 för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Årsredovisningen är kommunstyrelsens samlade rapport och analys av verksamhet, ekonomi 
och personal till kommunfullmäktige för det gångna året. I Årsredovisningen analyseras de 
prioriterade målen med tillhörande indikatorer utifrån nämndernas och bolagens redovisade 
resultat.
Varje nämnds underlag till årsredovisningen finns samlade i ett separat beslutsunderlag till 
kommunens årsredovisning. Däri beskrivs nämndens arbete under året samt uppföljning av 
nämndens mål.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 februari 2022 lämnat följande yttrande:
 
Enligt kommunallagen ska kommuner ha god ekonomisk hushållning i sin verksamhet. 
Kommunen beslutar om finansiella mål och verksamhetsmål som är av betydelse för god 
ekonomisk hushållning. Målen som är beslutade för år 2021 anges i budget för Alingsås 
kommun 2021–2023.

God ekonomisk hushållning ur ett finansiellt perspektiv
Kommunfullmäktige har för 2021 beslutat om fem stycken mål för god ekonomisk hushållning 
ur ett finansiellt perspektiv. Samtliga mål stäms av i samband med årsbokslut 2021 och 
samtliga uppnås. Den samlade bedömningen är att god ekonomisk hushållning ur ett 
finansiellt perspektiv föreligger.

Årets resultat för Alingsås kommun uppgår till 185,5 mnkr, vilket motsvarar 6,9 procent som 
andel av skatte- och bidragsintäkter. Balanskravsresultatet uppgår till 169,2 mnkr. Årets 
resultat för Alingsås kommunkoncern uppgår till 312,7 mnkr.

God ekonomisk hushållning ur ett verksamhetsperspektiv
De verksamhetsmässiga målen för god ekonomisk hushållning tar sikte på kommunens 
förmåga att bedriva sin verksamhet på ett kostnadseffektivt och ändamålsenligt sätt. 
Kommunfullmäktige har i budget 2021–2023 pekat ut fem mål med sju tillhörande 
uppföljningsnyckeltal som verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning. För 2021 bedöms 
att tre av fem mål uppfylls, varav fem av sju nyckeltal är uppfyllda. God ekonomisk 
hushållning ur ett verksamhetsperspektiv uppnås därmed.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 117, forts

Samlad bedömning om god ekonomisk hushållning
För att en kommun ska bedömas ha god ekonomisk hushållning behöver det göras en 
samlad bedömning över de finansiella målen och verksamhetsmålen för god ekonomisk 
hushållning. Alingsås kommun uppnår samtliga finansiella mål för år 2021 men ligger under 
målvärdena för ett par av verksamhetsmålen. Dock uppnås uppsatta krav på god ekonomisk 
hushållning ur ett verksamhetsperspektiv utifrån att en majoritet av målen är uppfyllda. Med 
tanke på att Alingsås med väldigt liten marginal ligger under målvärdet, som är 
riksgenomsnittet, för andel nöjda brukare inom LSS samt handläggningstiden för bygglov 
görs den samlade bedömningen att Alingsås har god ekonomisk hushållning ur ett 
helhetsperspektiv. Alingsås har en generellt hög kvalitet i verksamheten, vilket kan utläsas 
av de prioriterade målen med tillhörande indikatorer, och har samtidigt en stabil ekonomi 
med ett högt resultat.

Personalredovisning
Den totala sjukfrånvaron uppgår till 8,2 procent under 2021, vilket är en minskning med 0,9 
procentenheter mot föregående år (9,1 procent). Sjukfrånvaron är fortsatt högre bland 
kvinnor och medarbetare över 50 år. Det är sjukintervallet dag 1–14 som fortsatt är den mest 
framträdande vilket är en förväntad effekt av pandemin och de skärpta förhållningsregler som 
införts på arbetsplatserna.
 
Kommunstyrelsen har den 7 mars 2022, § 23 behandlat ärendet.
 
 
Anförande
 
Anförande hålls av Anton César (S), Sebastian Aronsson (S), Daniel Filipsson (M), Kent 
Perciwall (KD), Anita Brodén (L), Stina Karlsson (V) och Amanda Andersson (MP).

Förslag till beslut på sammanträdet
Daniel Filipsson (M) föreslår att kommunstyrelsens förslag bifalls.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Årsredovisning 2021 för Alingsås kommun godkänns.

Expedieras till 
Samtliga nämnder och kommunala bolag, AVRF
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 118  2022.204 KS  

Revisionsberättelse 2021 för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Fullmäktiges utsedda revisorer har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse och 
nämnder samt verksamheten i kommunens bolag genom utsedda lekmannarevisorer för år 
2021. Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i den kommunala 
verksamheten och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har genomförts med den 
inriktning och omfattning som behövs för att ge rimlig grund för bedömning och 
ansvarsprövning.

Slutsteget i revisorernas arbete är revisionsberättelsen där revisorerna redogör för sin 
granskning och lämnar ett uttalande i ansvarsfrågan. Revisorerna kan tillstyrka ansvarsfrihet, 
avstyrka ansvarsfrihet och/eller rikta anmärkning. Ansvaret för verksamheten i nämnd och 
styrelse är i grunden kollektivt, men kan prövas individuellt om en enskild förtroendevald 
agerat på ett uppenbart felaktigt sätt.

Revisorerna har lämnat tre olika revisionsberättelser till kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige ska behandla samtliga revisionsberättelser.
 
Beredning

Kommunfullmäktiges presidiums har i skrivelse registrerad den 17 maj 2022 lämnat följande 
yttrande samt förslag till beslut:

Samtliga revisionsberättelser bedömer att räkenskaperna i all väsentlighet är rättvisande, 
samt att resultatet enligt årsredovisningen i huvudsak är förenligt med de finansiella mål och 
verksamhetsmål som fullmäktige har beslutat. De bedömer sammantaget att styrelse och 
nämnder i Alingsås kommun bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk 
synpunkt tillfredställande sätt. Två av tre revisionsberättelser bedömer inte att 
samhällsbyggnadsnämnden har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt. Samtliga 
revisionsberättelser bedömer att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Två av 
tre revisionsberättelser bedömer dock att samhällsbyggnadsnämndens interna kontroll inte 
varit tillräcklig. Samtliga revisionsberättelser föreslår att årsredovisningen för 
verksamhetsåret 2021 ska godkännas. Kommunfullmäktige har skickat förfrågan om yttrande 
till nuvarande samhällsbyggnadsnämnd samt samtliga ledamöter och ersättare som hade 
uppdrag i nämnden under verksamhetsåret 2021.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 118, forts

Det finns tre olika förslag från revisionen för fullmäktiges beslut om ansvarsfrihet.

Förslag 1: Revisionen avstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
samhällsbyggnadsnämndens ledamöter och ersättare för brister i styrning och intern kontroll 
samt bristande lagefterlevnad vad avser bygglovsbeslut. Vidare föreslås att fullmäktige 
beviljar övriga nämnder och styrelse ansvarsfrihet.

Förslag 2: Revisionen tillstyrker att fullmäktige beviljas ansvarsfrihet för styrelse och 
nämnder samt enskilda ledamöter och ersättare i dessa organ. Revisionen föreslår en 
anmärkning mot samhällsbyggnadsnämndens ledamöter och ersättare för brister i styrning 
och intern kontroll samt bristande lagefterlevnad vad avser bygglovsbeslut.

Förslag 3: Revisionen tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 
samt enskilda ledamöter och ersättare i dessa organ.

Kommunfullmäktiges presidium föreslår fullmäktige att besluta enligt förslag ett som 
majoriteten av kommunens revisorer ställt sig bakom. Kommunfullmäktiges presidium har 
beaktat de yttranden som inkommit rörande revisorernas uttalande om ansvarsfrihet, 
respektive anmärkning, i beredningen av ärendet.
Kommunfullmäktiges presidium förslag till beslut till kommunfullmäktige:
1. Kommunens årsredovisning för verksamhetsåret 2021 godkänns.
2. Fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder samt enskilda ledamöter och 
ersättare i dessa organ, med undantag för samhällsbyggnadsnämnden.
3. Fullmäktige beviljar inte ansvarsfrihet för samhällsbyggnadsnämndens ledamöter och 
ersättare med uppdrag under verksamhetsåret 2021 på grund av brister i styrning och intern 
kontroll samt bristande lagefterlevnad vad avser bygglovsbeslut.
 
Kommunfullmäktige har vid dagens sammanträde, i eget ärende, beslutat att godkänna 
årsredovisning 2021 för Alingsås kommun.
 
Företrädare för samhällsbyggnadsnämnden 2021 som har yttranderätt enligt KL kap 5 
49§
 
Yttrande ges av Zlatibor Sinik (C), Bo Olsson (-), Lars Bolminger (L) och Boris Jaernskiegg 
(SD).
 
Anförande 
 
Anförande hålls av Anna Hansson (MP), Annika Qarlsson (C), Jens Christian Berlin (L), Anita 
Brodén (L), Martin Lindberg (V), Leif Hansson (S), Sebastian Aronsson (S), Lady France 
Mulumba (KD), Daniel Filipsson (M) och Gunilla Gomér (SD).
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 118, forts

Förslag till beslut på sammanträdet
 
 
Anna Hansson (MP), Martin Lindberg (V), Leif Hansson (S), Sebastian Aronsson (S), Lady 
France Mulumba (KD) och Daniel Filipsson (M) föreslår att kommunfullmäktiges presidiums 
förslag till beslut bifalls.
 
Jens Christian Berlin (L), Anita Brodén (L) och Gunilla Gomér (SD) föreslår att fullmäktige 
beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder samt enskilda ledamöter och ersättare i dessa 
organ.
 
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut att fullmäktige beviljar 
ansvarsfrihet för styrelse och nämnder samt enskilda ledamöter och ersättare i dessa organ, 
med undantag för samhällsbyggnadsnämnden, mot Jens Christian Berlins m fl 
ändringsförslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunfullmäktiges 
presidiums förslag till beslut.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 118, beslutsgång, forts
 
Omröstning begärs.
Följande beslutsgång godkänns:
 
Ja-röst för bifall till kommunfullmäktige presidiums förslag.
Nej-röst för bifall till Jens Christian Berlins m fl förslag.
 
Ja                                                                                 Nej                  
Roger Andersson (S)                                                   Christina Carlsson (C)
Sebastian Aronsson (S)                                              Ingbritt Johansson (C)
Birgit Börjesson (S)                                                      Torbjörn Gustafsson (C)
Birgitta Carlsson (S)                                                    Susanna Nerell (C)
Anton César (S)                                                           Annika Qarlsson (C)
Leif Hansson (S)                                                          Henrik Öhrvall (C)
Anita Hedén Unosson (S)                                            Holger Andersson (L)
Irene Jonsson (S)                                                        Stefan Bedö (L)
Karin Johansson (S)                                                    Jens Christian Berlin (L)
Anders Sandberg (S)                                                   Anita Brodén (L)
Margareta Sjöberg (S)                                                 Anne Gunnevik (L)
Camilla Stensson (S)                                                   Kristina Grapenholm (L)
Ulf Unosson (S)                                                           Gunilla Gomér (SD)
Billy Westerholm (S)                                                    Lars-Olof Jaeger (SD)
Britt Berggren (M)                                                        Zandra Pettersson (SD)
Daniel Filipsson (M)                                                     Kristina Poulsen (SD)
Viktor Edgren (M)                                                        Otto Stryhn (SD)
Johan Lindahl (M)                                                       
Peter Martini (M)
Eva-Lotta Pamp (M)
Daniel Ringström (M)
Per-Gordon Tranberg (M)
Niklas Hellgren (KD)
Lady France Mulumba (KD)
Kent Perciwall (KD)
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD)
Karin Berg (V)
Stina Karlsson (V)
Martin Lindberg (V)
Tony Norman (V)
Amanda Andersson (MP)
Anna Hansson (MP)
Britt-Marie Kuylenstierna (MP)
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunfullmäktiges 
presidiums förslag till beslut.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 118, beslutsgång, forts
Ordföranden ställer kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut att fullmäktige inte 
beviljar ansvarsfrihet för samhällsbyggnadsnämndens ledamöter och ersättare med uppdrag 
under verksamhetsåret 2021 på grund av brister i styrning och intern kontroll samt bristande 
lagefterlevnad vad avser bygglovsbeslut, mot Jens Christian Berlins m fl ändringsförslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunfullmäktiges presidiums förslag till 
beslut.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:

1. Fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder samt enskilda ledamöter och 
ersättare i dessa organ, med undantag för samhällsbyggnadsnämnden.

2. Fullmäktige beviljar inte ansvarsfrihet för samhällsbyggnadsnämndens ledamöter och 
ersättare med uppdrag under verksamhetsåret 2021 på grund av brister i styrning och intern 
kontroll samt bristande lagefterlevnad vad avser bygglovsbeslut.

Jäv
 
Simon Waern (S), Thorsten Larsson (M), Ali Said (C) och Boris Jernskiegg (SD) anmäler jäv 
och deltar inte i handläggning och beslut av ärendet.
 
 
Reservation
 
Jens Christian Berlin (L), Anita Brodén (L), Stefan Bedö (L), Kristina Grapenholm (L), Holger 
Andersson (L) och Anne Gunnevik (L) lämnar följande skriftliga reservation:
 
Vi, liberaler i kommunfullmäktige, reserverar oss mot beslutet att inte bevilja ledamöter och 
ersättare i samhällsbyggnadsnämnden ansvarsfrihet. Vi anser inte att nämnden brustit i sitt 
uppdrag på ett sådant sätt att det skulle vara motiverat att inte bevilja nämnden 
ansvarsfrihet.
 
Kommunstyrelsen beslutade i december 2021 att en extern granskning skulle göras av 
samhällsbyggnadsnämndens rättstillämpning i myndighetsutövning rörande bygglov. En 
juristbyrå utan dokumenterad specialistkunskap på området anlitades. I granskningen 
konstateras att samhällsbyggnadsnämnden fattat ett antal beslut som ”sannolikt skulle ha fått 
ett annat utslag vid en överprövning”. Granskningen är dock behäftad med flera fel. Bland 
annat finns det exempel på att de jurister som utfört granskningen missuppfattat innebörden 
av de rättsfall de hänvisat till.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 118, reservation, forts
 
En majoritet av kommunrevisorerna verkar inte ha lagt någon vikt vid denna granskning. I 
stället väljer man att kritisera nämnden för att den inte ska ha bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt sätt och att den interna kontrollen inte ska ha varit tillräcklig, vilket är något 
helt annat än vad som tas upp i den externa granskningen. Det är i sig ett underkännande av 
den granskning som kommunstyrelsen beställt.
 
Bygglovsprocessen har genomlysts av revisionsbyråer 2018 och 2020 utan att det ens ledde 
till en anmärkning i kommunrevisionens berättelser för dessa år. Att en majoritet av 
revisionen nu anser att nämndens verksamhet uppvisar sådana brister att nämnden inte kan 
beviljas ansvarsfrihet framstår som märkligt.
 
En liknande kritik kan riktas mot kommunstyrelsens presidium. Trots att presidiet under hela 
mandatperioden haft löpande kontakt med samhällsbyggnadsnämndens presidium och 
därmed stor insikt i nämndens verksamhet, är det först nu man agerar. Hade 
kommunstyrelsens presidium agerat långt tidigare så hade den nu aktuella situationen 
kunnat undvikas.
 
Bilden som framträder är en önskan att ta partipolitiska poänger genom att hitta syndabockar 
i samhällsbyggnadsnämnden i stället för att agera snabbt och pragmatiskt för kommunens 
och medborgarnas bästa.
 
Gunilla Gomér (SD), Otto Stryhn (SD), Lars-Olof Jaeger (SD) och Kristina Poulsen (SD) 
reserverar sig till förmån för eget förslag.
 
Annika Qarlsson (C), Christina Carlsson (C), Ingbritt Johansson (C), Torbjörn Gustafsson (C) 
Susanna Nerell (C) och Henrik Öhrvall (C) lämnar följande skriftliga reservation:
 
Det är ett välkänt faktum att samhällsbyggnadsnämnden i Alingsås och dess förvaltning 
under många år haft problem, med en omfattande bygglovskö och långa handläggningstider 
som överskridit den lagstadgade tidsfristen på 10 veckor. Detta har skapat stark kritik mot 
nämnden och förvaltningen, från både privatpersoner och företagare i Alingsås, och har 
sannolikt också bidragit till att sänka kommunens placering i olika rankningar av 
företagsklimatet. Dessutom har det kostat kommunen och dess skattebetalare 
hundratusentals kronor, eftersom ny lagstiftning från 2019 innebär att den sökande får rabatt 
på bygglovsavgiften om handläggningstiden överstiger 10 veckor.
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KF § 118, reservation, forts
Med anledning av detta har kommunfullmäktige under mandatperioden beslutat om en tydlig 
inriktning för samhällsbyggnadsnämnden för att komma tillrätta med dessa problem. Att 
utradera bygglovskön och minska handläggningstiderna har inte bara varit Alliansens politik, 
utan något som en majoritet i kommunfullmäktige stått bakom.
 
I budgeten för 2019-2021, eller flerårsstrategin som den kallades då, står det att inställningen 
och arbetskulturen måste förändras:
”Det finns ett stort behov av att handläggningsprocesserna i byggärenden blir snabbare och 
smidigare. Det krävs krafttag i form av ett förbättrat arbetssätt som skapar större effektivitet 
och en förändring av inställning och arbetskultur kring byggrelaterad ärendehantering”.
 
Under 2020 gav arbetet frukt och man lyckades både utradera bygglovskön och korta ned 
handläggningstiderna till under 10 veckor i snitt. Detta innebar att servicen till invånarna 
förbättrades avsevärt och de kostsamma rabatterna på bygglovsavgifter kunde minskas ned 
till nästan noll. Även detta har behandlats i den av kommunfullmäktige antagna budgeten. I 
budgeten för 2021-2023 konstateras framgångarna:
”Under förra året har Alingsås kommun nått flera milstolpar i arbetet med att komma tillrätta 
med dessa problem. I juni kunde man konstatera att bygglovskön var helt utraderad. 
Handläggningstiderna har minskat med nästan 90 procent. Alingsås kommun har efter 
många års problem nu en fungerande bygglovshantering, där de genomsnittliga 
handläggningstiderna ligger under de lagstadgade tidsfristerna och de sökande slipper vänta 
i flera månader i en bygglovskö på att få en handläggare.”
 
Trots att en majoritet av kommunfullmäktige så sent som 2021 alltså konstaterat att Alingsås 
kommun har ”en fungerande bygglovshantering”, så väljer Moderaterna och 
Socialdemokraterna samma år att initiera en extern granskning av 
samhällsbyggnadsnämnden, där man hävdar att bygglovshanteringen inte har fungerat. 
Motsägelsefullheten i detta gör att det är ganska uppenbart att det i grunden inte handlar om 
ett missnöje med nämndens arbete - ett arbete som dessutom både Moderaterna och 
Socialdemokraterna via sina ledamöter i nämnden varit högst delaktiga i - utan att 
granskningen har rent politiska motiv.
 
Det var en polisanmälan från en enskild medborgare gällande ett enskilt ärende som drog 
igång denna cirkus, där plötsligt allt som samhällsbyggnadsnämnden gjort gällande bygglov 
under flera år skulle granskas. Om nu bygglovshanteringen varit så problematisk, då ställer 
vi oss i Centerpartiet frågan varför man inte vid ett enda tillfälle tagit upp det tidigare, trots att 
man under flera år haft möten varje månad mellan kommunstyrelsens och 
samhällsbyggnadsnämndens presidium. Även detta visar att kommunalrådens påstådda och 
plötsliga oro för hur bygglovshanteringen fungerar är efterkonstruerad och har rent politiska 
motiv.
 
Tittar man på sakfrågan ser vi i Centerpartiet inga skäl till att inte bevilja ansvarsfrihet för 
samhällsbyggnadsnämnden. Den oeniga revisionen som lagt fram förslaget pekar på 
”bristande lagefterlevnad”, men vi finner inte stöd för det påståendet. En extern granskning 
av en upphandlad advokatbyrå har inget rättsligt värde, och inte heller en polisanmälan är 
skäl för att påstå ”bristande lagefterlevnad”. Det enda sättet att pröva om ett bygglovsbeslut 
är korrekt eller inte, är genom en överklagan till Länsstyrelsen.
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Bygglovsbesluten under 2021 har inte blivit överklagade, eller fällda, i någon högre 
utsträckning än vad som är helt normalt i en kommunal samhällsbyggnadsnämnd. SBN har i 
varje enskilt bygglovsbeslut under 2021 också tydligt hänvisat till vilken lagstiftning man 
använt sig av.
 
Vi i Centerpartiet anser att revisionen därmed fortsatt är svaret skyldig gällande på vilket sätt 
SBN uppvisat ”bristande lagefterlevnad”. Att kommunrevisionen dessutom tidigare granskat 
nämnden under flera år, då nämnden tagit flera liknande beslut enligt samma paragrafer i 
lagstiftningen, men då inte landat i någon kritik kring ”bristande lagefterlevnad”, väcker också 
frågor varför revisionen detta år plötsligt landat i sådan kritik.
 
Sedan granskningen av SBN beställdes av en oenig kommunstyrelse har både 
kommunalrådens initiativ och granskningen i sig kritiserats från ett flertal håll. Dels har en 
liknande process stoppats i Kalmar, efter att kommunledningskontorets förvaltningschef och 
kommunjuristen påpekat att en sådan granskning kan vara lagstridig. Dels har en professor i 
förvaltningsrätt uttryckt tveksamhet till om det är förenligt med lagstiftningen att tillsätta en 
sådan granskning. Men anledning av detta har den externa granskningen JO-anmälts, ett 
ärende som ännu inte är avgjort. Vi i Centerpartiet finner det högst olämpligt att agera 
politiskt, att ta beslut om att neka ansvarfrihet, baserat på en granskning som enligt flera 
experter kan vara lagstridig. Kommunfullmäktige borde ha inväntat JO:s beslut innan man 
tagit upp ärendet. Därutöver har både en tidigare stadsarkitekt och en erfaren planarkitekt 
ifrågasatt granskningens slutsatser, vilket ännu mer stärker vår hållning att denna granskning 
inte kan ligga till grund för några politiska beslut.
 
Slutligen kan konstateras att denna process, initierad av kommunalråden, inte fört något gott 
med sig. Den flexibilitet, den positiva inställning till bygglov och den vilja att utveckla Alingsås 
kommun som uppvisats i nämnden under mandatperioden, där Alliansen i gott samarbete 
med Socialdemokraterna tagit många viktiga, positiva bygglovsbeslut – den är nu som 
bortblåst. Av rädsla för att tvingas lämna sina uppdrag har Moderaterna och 
Socialdemokraterna i SBN ingått en allians, där man systematiskt säger nej till bygglov trots 
att det finns utrymme i lagstiftningen att ta positiva beslut. Bygglovskön är fortfarande 
utraderad och handläggningstiderna ligger kvar på låga nivåer - här har nämnden och 
förvaltningen lyckats hålla ställningarna - men i beslutsfattandet som sker i nämnden är man 
nu tillbaka på ruta ett. De största förlorarna på detta är förstås alingsåsarna, privatpersoner 
och företagare som får avslag på sina ansökningar och inte beviljas bygglov för sina projekt.
 
Med anledning av ovanstående reserverar sig Centerpartiet i Alingsås mot beslutet att inte 
bevilja ansvarsfrihet för samhällsbyggnadsnämnden, samt att entlediga de kvarvarande 
ledamöterna i nämnden. Ledamöterna borde få uppskattning för sitt arbete att ta 
samhällsbyggnadsnämnden från kommunens sorgebarn till en framgångsrik nämnd som 
lyssnar på alingsåsarna - inte bestraffas genom nekad ansvarsfrihet och entledigande.
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Anteckning
 
Det antecknas att endast de ledamöter, vilka jämlikt 5 kap 49 § kommunallagen är att anse 
som berättigade att delta i handläggningen av ärende om ansvarsfrihet, deltar i respektive 
beslutspunkt om ansvarsfrihet.
 
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Under hela mandatperioden har vi i MP påtalat i olika sammanhang att det funnits allvarliga 
brister i nämndens myndighetsutövning, så även för verksamhetsåret 2021. Vi har gjort flera 
yttranden i lokal media, och lyft upp problemställningarna på politiska möten. En stor mängd 
bygglov har beviljats utan lämplig hänsyn till gällande lagstiftning och rättspraxis.
 
Samhällsbyggnadsnämnden verkar i vissa typer av ärenden ha satt i system att ignorerar 
gamla detaljplaner i stället för att se till att dessa omprövas och eventuellt ändras. 
Kommunrevisionen redan tidigare under mandatperioden riktat kritik mot nämnden, bland 
annat avseende att nämnden inte motiverat varför de har fattat vissa beslut. Vanligtvis 
framgår ju detta av de underlag som tagits fram av expertisen på förvaltningen, men då 
nämnden inte följt förslag till beslut har den inte motiverat hur den kom fram till ett annat 
ställningstagande.
 
Jag anser att förtroendet för kommunens myndighetsutövning har tagit mycket allvarlig skada 
genom samhällsbyggnadsnämndens felaktiga agerande. Ett antal av nämndens ledamöter 
och ersättare har redan lämnat sina uppdrag till följd av situationen. Mot bakgrund av den 
allvarliga kritik som framkommit förutsätter jag nu att flera av de kvarvarande ledamöterna 
och ersättarna också lämnar sina uppdrag, annars bör de entledigas av kommunfullmäktige. 
Miljöpartiets representanter har dock haft en mycket restriktiv hållning i de fall där bygglov 
har beviljats trots avrådan från förvaltningens expertis, och har ofta reserverat sig mot fattade 
beslut.
 
Ett av de mest omtalade besluten gäller ett beslut om bygglov i Lövekulle. Där har en 
majoritet i nämnden ansett att en ny större byggnad på prickad mark är att betrakta som en 
”liten avvikelse” enligt PBL § 31 b, trots att underlag från förvaltningens expertis med all 
tydlighet visar att det verkligen inte är det. Beslutet upphävdes av Länsstyrelsen och en 
kommuninvånare gjorde en polisanmälan.
 
Det är av stor vikt att förtroendet för kommunen och dess myndighetsutövning nu 
återupprättas. Kommunstyrelsen har agerat i enlighet med sin uppsiktsplikt i 
Kommunallagen. Nämnden måste omgående säkerställa en rättssäker och förutsägbar 
myndighetsutövning, byggd på en korrekt tillämpning av lagstiftningen. Nämnden ska 
garantera en likabehandling av våra kommuninvånare, i enlighet med KL 2 kap. § 3. Vidare 
har nämnden också haft en mycket märklig delegationsordning. Endast de bygglovsärenden 
där förvaltningen föreslår avslag, ska hanteras av nämnden. Vanligtvis bör ärenden avgöras 
av nämnd, i stället för förvaltning, om ärendet är av stort allmänt intresse eller gäller någon 
typ av principiellt ställningstagande etc.
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KF § 118, anteckning, forts
 
Boverket skriver följande på sin hemsida (2022-05-25): ”Kommunens politiska roll”. 
Kommunen är en politiskt styrd organisation och i PBL-ärenden är det kommunfullmäktige 
och byggnadsnämnden som är de politiskt styrande instanserna. Men eftersom 
verksamheten till stor del styrs av plan- och bygglagen är utrymmet för politiska 
ställningstaganden begränsat. De politiska ställningstagandena handlar framförallt om hur 
mark- och vattenområden ska utvecklas, användas och bevaras. Därför är det i den 
översiktliga planeringen och regionplaneringen som det finns störst möjligheter till politiska 
överväganden. I detaljplanering är utrymmet för politiska ställningstaganden mer begränsat 
och i lov- och byggprocesserna finns det knappt något utrymme alls för detta. Det här 
innebär att den övergripande inriktningen på bebyggelseutveckling och markanvändning 
inom kommunen avgörs av politiska ställningstaganden, ytterst av kommunfullmäktige, 
medan de flesta detaljfrågor saknar politiskt bedömningsutrymme.

Expedieras till 
SBN
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§ 119  2022.229 KS  

Revisionsberättelse 2021 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund 

Ärendebeskrivning
 
Revisorerna har den 13 april 2022 lämnat revisionsberättelse för år 2021 och tillstyrker 
att ansvarsfrihet beviljas för förbundsdirektionen och enskilda ledamöter i den samma.
 
Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i Alingsås och 
Vårgårda Räddningstjänstförbund har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De gör bedömningen att räkenskaperna i allt 
väsentligt är rättvisande och att direktionens interna kontroll har i huvudsak varit tillräcklig.
 
Ytterligare bedömningar är, utifrån avrapporteringen i årsredovisningen, att god ekonomisk 
hushållning ur ett finansiellt perspektiv inte har uppnåtts. Revisorerna bedömer att god 
ekonomisk hushållning ur ett verksamhetsmässigt perspektiv delvis har uppnåtts.
 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021.

Anteckning
 
Det antecknas att endast de ledamöter vilka jämlikt 5 kap 48 § kommunallagen är att 
anse som berättigade att delta i handläggningen av ärende om ansvarsfrihet deltar i 
respektive beslutspunkt om ansvarsfrihet.

Expedieras till 
AVRF
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§ 120  2022.137 KS  

Revidering av färdtjänsttaxan och färdtjänstområdet 

Ärendebeskrivning
I enlighet med kommunfullmäktiges beslut den 30 september 2020, § 110, ansvarar vård- 
och omsorgsnämnden för att årligen räkna upp egenavgifterna som framgår av 
färdtjänsttaxan.

Vård- och omsorgsnämnden föreslår 2022 att justera prissättningsmodellen i syfte att skapa 
en modell som är rättvis och håller över tid och ärendet behöver därför hanteras av 
kommunfullmäktige.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 5 april 2022 lämnat följande yttrande:
 
Alingsås kommun beslutar om taxor och avgifter d v s egenavgifter som tas ut för 
den färdtjänst som kommunen erbjuder och inom det område färdtjänst gäller, så kallat 
färdtjänstområde.

Egenavgifter gäller för färdtjänstberättigad som är folkbokförd i Alingsås kommun. Syftet med 
en ny färdtjänsttaxa är att harmonisera egenavgiften för färdtjänstresor inom Alingsås 
kommun, samt föreslå en modell som kan tillämpas över tid. I nuvarande färdtjänsttaxa finns 
en prisskillnad för resor i tätorten och inom övriga orter i kommunen. För att uppnå och värna 
om en rättvisa för kommunens invånare så föreslås en enhetlig egenavgift för Alingsås 
kommuns färdtjänstberättigade invånare.

Västra Götalands län är färdtjänstområde. Egenavgiften för resenärer boende inom Alingsås 
kommun blir lika stor oavsett var i kommunen resenären bor. Egenavgift baseras på hur 
många kommuner som passeras innan slutdestination. Resa inom annan ort inom 
färdtjänstområdet innebär egenavgift motsvarande egenavgift inom Alingsås kommun. Resor 
utanför färdtjänstområdet är riksfärdtjänst.
 
Kommunstyrelsen har den 9 maj 2022, § 47 behandlat ärendet.
 
 
Anförande
 
Anförande hålls av Karin Berg (V), Eva-Lotta Pamp (V) och Birgit Börjesson (S).
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KF § 120, forts
 

Förslag till beslut på sammanträdet
 
 
Eva-Lotta Pamp (M) och Birgit Börjesson (S) föreslår att kommunstyrelsens förslag bifalls.
 
Karin Berg (V) föreslår att ärendet återremitteras så att frågan om avgiftsfria färdtjänstresor 
för barn upp till 19 år och deras ledsagare utreds vidare och att det i en sådan utredning inte 
bara görs en ekonomisk bedömning utan även en bedömning ur ett barnrättsperspektiv.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag.
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Revidering av färdtjänsttaxa och färdtjänstområde godkänns.

Anteckning
 
Martin Lindberg (V), Karin Berg (V), Stina Karlsson (V) och Tony Norman (V) lämnar följande 
protokollsanteckning:
 
Det är Vänsterpartiets mening att Alingsås kommun som princip inte ska ta ut avgifter för den 
samhällsservice som barn och unga behöver, färdtjänsttaxan är en sådan samhällsservice. 
Vi kommer att fortsätta driva frågan om avgiftsfri samhällsservice för barn i vår kommun.

Expedieras till 
VON, Klk-författningssamling
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§ 121  2022.153 KS  

Låneram för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 31 mars 2021, § 23, att kommunstyrelsen gavs rätt att 
tillfälligt och som längst till och med 2026 omsätta lån och öka kommunens låneskuld med 
totalt 0,5 mdkr utöver det av kommunfullmäktige tidigare fastslagna lånetaket om 4,0 mdkr.

Kommunkoncernens finansiella situation har de senaste åren förbättrats avsevärt till följd av 
främst högre resultatnivåer och en låg upplåning. Detta har lett till att Alingsås har gått från 
en kommunkoncern med en av de högsta nettokoncernskulder/invånare till att nu ligga i nivå 
med rikssnitt. Det kan även ses i kommunkoncernens soliditet som har stärkts från ungefär 
17 procent till 25 procent under den senaste femårsperioden.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2022 lämnat följande yttrande:
 
Den samlade upplåningen för Alingsås kommunkoncern uppgår till ungefär 3,6 mdkr, vilket 
ligger ungefär 0,9 mdkr under det tillfälliga låneram som kommunfullmäktige har fastställt. 
Låneramen fastställer den risknivå samt nivå av skuldsättning som kommunen kan 
acceptera. Vid beslut om låneram behöver Kommuninvests generella målvärden beaktas. 
Detta ställer krav på en god finansiell ställning eftersom Kommuninvest ser till hela 
kommunkoncernens ekonomi och inte enbart på lånevolym.

Kommuninvest har en generell utlåningsram som tar hänsyn till bland annat skulder, likvida 
medel och värdepappersinnehav. Detta uttrycks i ett mått som kallas 
nettokoncernskuld/invånare. Nettokoncernskulden påverkas i lika stor grad av ökade skulder 
som av minskad likviditet och därför behöver båda aspekterna tas med i beslut om den totala 
låneramen. Kommunledningskontoret bedömer att kommunens finansiella situation kommer 
att klara av en minskad likviditet till följd av stora investeringar i kommunen och en höjd skuld 
utan att äventyra kommunens framtida finansiella situation.

Kommunledningskontoret förordar en höjning av kommunens låneram till 5,0 mdkr med 
bakgrund i den förbättrade finansiella ställningen för kommunkoncernen och de planerade 
investeringsprojekt som finns i främst fastighetskoncernen. En låneram på 5,0 mdkr i 
kombination med en förväntad sjunkande likviditet prognostiseras att öka kommunens 
nettokoncernskuld till den generella utlåningsram som Kommuninvest idag arbetar med.
 
Kommunstyrelsen har den 9 maj 2022, § 48 behandlat ärendet och lämnat följande förslag till 
beslut:
Kommunstyrelsen ges rätt att omsätta lån och öka kommunens låneskuld till totalt 5,0 mdkr.
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KF § 121, forts
 
Anförande
 
Anförande hålls av Anna Hansson (MP), Jens Christian Berlin (L), Boris Jernskiegg (SD), 
Lady France Mulumba (KD), Daniel Filipsson (M), Simon Waern (S) och Holger Andersson 
(L).

Förslag till beslut på sammanträdet
 
 
Anna Hansson (MP) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut avslås.
 
Jens Christian Berlin (L), Boris Jernskiegg (SD), Lady France Mulumba (KD), Daniel 
Filipsson (M) och Simon Waern (S) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer Anna Hanssons förslag om att avslå ärendet mot 
kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag.
 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Kommunstyrelsen ges rätt att omsätta lån och öka kommunens låneskuld till totalt 5,0 mdkr.
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Reservation
 
Anna Hansson MP), Britt-Marie Kuelnstierna (MP) och Amanda Andersson (MP) lämnar 
följande skriftliga reservation:
 
Vi i Miljöpartiet motsätter oss ett permanent höjt lånetak från 4 miljarder till 5 miljarder kronor. 
Vi anser att det inte är hållbart beslut. Från ett ekonomiskt perspektiv är kommunen redan 
utsatt för en hög ränterisk. Kommunkoncernen har en soliditet på ca 25%. Det är en låg 
soliditet. Om nuvarande genomsnittliga ränta går från ca 0,55% till 5,5% så innebär det att 
kommunens räntekostnader går från ca 20 miljoner kr till ca 200 miljoner kronor per år. Detta 
riskerar att tränga undan kärnverksamhet och annan viktig verksamhet. Inflationen är redan 
på uppgång, vilket nu också skapar ökade kostnader för kommunen. Kommunen behöver 
kunna tillhandahålla flera bostäder för invånarna och flera lokaler för de kommunala 
verksamheterna, såsom förskola, skola, äldreomsorg med flera. Att ständigt låna mera för att 
bygga nytt skapar problem på många olika sätt. Att enbart välja mellan att bygga själv och 
äga, eller att hyra verksamhetslokaler, är ett alltför begränsat perspektiv. Vi behöver ta fram 
nya konstruktiva lösningar för hur vi kan få fram flera bostäder och verksamhetslokaler. 
Lösningar kan finnas inom ramarna för delningsekonomi och cirkulär ekonomi. Dessa 
möjligheter har ännu inte utretts. Delningsekonomi innebär att flera personer/organisationer 
delar på befintliga resurser, så att nyttjandegraden ökar och kostnaderna (och 
miljöbelastningen) minskar. Cirkulär ekonomi innebär att hela livscykeln för en produkt/tjänst 
beaktas avseende resursuttag, design, bruk, återanvändning, återvinning och avfall. Här 
finns också ekonomiska och praktiska möjligheter av olika slag. Det behöver inte alltid 
produceras nytt för att behov ska tillfredsställas. Det gäller även fastigheter.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 121, forts
 
Anteckning
 
Lady France Mulumba (KD) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Eftersom Alingsås redan i nuläget är redan högt belånat hade vi Kristdemokraterna helst 
lämnat över beslutet om att ytterligare eventuellt höja lånetaket till nya KF efter valet. Den 
oroande utvecklingen i omvärlden har då också kunnat klarna något. Det är ju nya KF som 
får ansvaret att följa upp att lånade medel går till kommunens verksamhetslokaler eftersom 
tanken är att det blir billigare i längden att låna och äga dessa i stället för att hyra av externa 
bolag.
Vi röstar trots detta redan nu för förslaget. Detta för att angelägna projekt ska kunna starta så 
snart som möjligt. Det är dock viktigt att nya KF så snart som möjligt får informationen om 
kommande projekt och investeringsbehov samt känslighetsanalys för höjt ränteläge under 
kommande mandatperiod. I planeringen ingår också återrapportering till KF minst en gång 
per år av gjorda och kommande investeringar. KS får löpande redovisning av 
investeringsbeslut som binder upp kapital. Detta är mycket viktigt inte minst med tanke 
eventuella generella omprioteringar på grund av den osäkra omvärlden med räntehöjningar, 
inflation, ökat kostnadsläge och konjunkturutvecklingen. SKR varnar ju för minskade 
överskott för kommunerna. I kommunens planering ingår ju även att det är höga överskott i 
kommunkoncernen under mandatperioden som löpande ska användas för övriga nödvändiga 
investeringar i kommunen.
 
Vi i Kristdemokraterna kommer därför att följa upp att pengarna används på ett bra sätt och 
att kommunen också fortsätter att amortera på den skulden vi har.

Expedieras till 
KS Klk-ek

23



Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 122  2022.232 KS  

Marknadsmässiga räntepåslag 2023 

Ärendebeskrivning
Finansriktlinjer för Alingsås kommun, som antogs av kommunstyrelsen den 13 december 
2021, § 208, anger att kommunfullmäktige årligen fastställer marknadsmässigt påslag för 
respektive bolag. De påslag som gäller för år 2022 beslutades av kommunfullmäktige den 28 
april 2021, § 66.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2022 lämnat följande yttrande:
 
All upplåning i Alingsås kommunkoncern samordnas centralt med vidareutlåning till de 
kommunala bolagen. När kommunen ställer ut lån till koncernbolagen krävs räntepåslag som 
läggs till på kommunens egna upplåningskostnad eftersom det inte är tillåtet att ge 
kommunalt ägda bolag konkurrensfördelar. Detta innebär att bolagens villkor för finansiering 
ska vara marknadsmässiga.

De marknadsmässiga räntepåslagen för år 2023 har analyserats av kommunens finansiella 
rådgivare. Räntepåslaget för Alingsås Energi Nät AB är oförändrat mot föregående år och för 
AB Alingsås Rådhus blir det en mindre sänkning. Förändringen förklaras främst av hur 
rörelseresultatet har utvecklats. Till 2023 sänks räntepåslagen för AB Alingsåshem något, 
som en följd av förbättrad lönsamhet medan det för Fabs AB är oförändrat.
 
Kommunstyrelsen har den 9 maj 2022, § 49 behandlat ärendet.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

1. Marknadsmässiga räntepåslag för AB Alingsås Rådhus
   fastställs till 0,39 procent för år 2023.
 
2. Marknadsmässiga räntepåslag för AB Alingsåshem fastställs till 0,41 procent för år 2023.
 
3. Marknadsmässiga räntepåslag för Fabs AB fastställs till 0,47 procent för år 2023.
 
4. Marknadsmässiga räntepåslag för Alingsås Energi Nät AB
   fastställs till 0,23 procent för år 2023.

Expedieras till 
AB Alingsås Rådhus, AB Alingsåshem, Fabs AB, Alingsås Energi Nät AB

24



Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 123  2022.098 KS  

Bolagsordning för Fabs AB samt ägardirektiv för Fastighetskoncernen 
Alingsås Rådhus AB, AB Alingsåshem och Fabs AB 

Ärendebeskrivning
 
Kommunfullmäktige beslutade den 31 mars 2021, § 27, att dåvarande ägardirektiv för 
Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB, AB Alingsåshem samt Fabs AB kompletteras 
med bilagan ”Övergripande finansieringsprinciper och strategiska ställningstaganden”. Detta 
fastställdes senare på bolagsstämmorna.

AB Alingsås Rådhus bereder enligt Alingsås kommuns företagspolicy ärenden avseende 
dotterbolagens ägardirektiv samt bolagsordningar.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2022 lämnat följande yttrande:
 

Förslaget på reviderad bolagsordning för Fabs AB är endast en komplettering med en 
skrivning att bolaget har möjlighet att förvärva fastigheter. Den skrivningen har inte funnits 
tidigare och det anses fördelaktigt om det finns med i det fall Fabs AB skulle vara 
intresserade av att förvärva en fastighet.

Förslaget på reviderade ägardirektiv för Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB, AB 
Alingsåshem och Fabs AB är främst en sammanslagning av nuvarande ägardirektiv med den 
kompletterande bilagan som antogs för ungefär ett år sedan. Det förefaller bättre om 
ägardirektiven finns i ett och samma dokument och inte flera som det är i dagsläget. I den 
sammanslagningen har även vissa textstycken förenklats och kortats ned där framförallt 
konkreta exempel och namngivna fastigheter har tagits bort. I övrigt har utformningen av 
ägardirektiven mellan de tre bolagen justerats så att de är liknande. De finansiella målen är 
justerade för att bättre förhålla sig till den verksamhet som bolagen bedriver i dagsläget där 
exempelvis Fabs AB inte längre har en lika omfattande uthyrning av verksamhetslokaler till 
privata hyresgäster.

Förslagen på både reviderad bolagsordning och reviderade ägardirektiv har diskuterats och 
förankrats med de berörda bolagen.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 123, forts
 
Arbetsutskottet har den 27 april 2022, § 63 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
1. Reviderad bolagsordning för Fabs AB godkänns.

2. Reviderade ägardirektiv för Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB, AB Alingsåshem
   samt Fabs AB godkänns, med följande tillägg i ägardirektiven för Fabs AB, punkt 11:
 
Efter ”Innan större försäljningar” läggs följande text in; eller förvärv.
Den tidigare bilagan till ägardirektiv för bolagen inom fastighetskoncernen
”Övergripande finansieringsprinciper och strategiska ställningstaganden” slutar att gälla om 
dessa reviderade ägardirektiv godkänns.

 
 
Deltar inte i beslut
 
Martin Lindberg (V), Karin Berg (V), Stina Karlsson (V) och Tony Norman (V) deltar inte i 
handläggning och beslut av ärendet.

Expedieras till 
Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB, AB Alingsåshem och Fabs AB
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 124  2022.221 KS  

Årsredovisning 2021 för Tolkförmedling Väst 

Ärendebeskrivning
Tolkförmedling Väst har upprättat årsredovisning avseende år 2021. Kommunalförbundets 
förtroendevalda revisorer har granskat den verksamhet som bedrivits i kommunalförbundet 
och i en skrivelse daterad 29 mars 2022 tillstyrkt att respektive fullmäktige beviljar 
ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit del av kommunalförbundet Tolkförmedling Väst 
årsredovisning för 2021 med tillhörande underlag. Ett av underlagen är PwC:s granskning av 
årsredovisning 2021 för Tolkförmedling Väst. PwC har på uppdrag av kommunalförbundets 
förtroendevalda revisorer granskat kommunalförbundets årsredovisning.

Kommunledningskontoret ser ingen anledning att överpröva den av PwC gjorda 
bedömningen av årsredovisning för år 2021. Alingsås kommun bör därför godkänna 
årsredovisningen för 2021 samt bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda 
ledamöterna i densamma.

Alingsås kommun har under 2021 köpt tjänster av Tolkförmedling Väst för ungefär 1,5 mnkr.
 
Kommunstyrelsen har den 9 maj 2022, § 51 behandlat ärendet.
 
 
Anförande
 
Anförande hålls av Leif Hansson (S).

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
 
 
1. Årsredovisning 2021 för Tolkförmedling Väst godkänns.

2. Ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma beviljas.

Expedieras till 
Tolkförmedling Väst
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 125  2022.224 KS  

Verksamhetsområde VA (vatten och spillvatten) Västra Bodarna 

Ärendebeskrivning
I takt med att det kommunala VA-ledningsnätet byggs ut måste också verksamhetsområdet

för kommunalt vatten och avlopp utvidgas. Orsaken är att inom ett verksamhetsområde råder 
regler om förhållandet mellan huvudman och fastighetsägare enligt allmänna bestämmelser 
VA och Lagen om allmänna vattentjänster.
 
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 april 2022 lämnat följande yttrande:
 
Samhällsbyggnadsnämnden har i skrivelse från den 21 mars § 42 lämnat följande yttrande: 
Utvidgningen av verksamhetsområde avser spill- och dricksvatten i Västra Bodarna. 
Verksamhetsområden redovisas på bifogade kartor och ingående fastigheter framgår av 
bifogade fastighetslistor. Dagvatten tas hand om lokalt på fastigheterna och tas ej upp i 
verksamhetsområde.

Under perioden 2022-2023 beräknas kommunalt VA vara klart i den första deletappen av tre 
i Västra Bodarna, väster om järnvägen. Fastigheterna kommer då ha kommunalt vatten- och 
spillvatten framme vid tomtgräns. Se bifogad kartbilaga 1 och 2, samt fastighetslista i bilaga 
5 för utvidgning av verksamhetsområde för spill- och dricksvatten.

Ett antal fastigheter vid Högåsvägen, Mossbergs väg och Klöverängsvägen i Västra 
Bodarna, väster om järnvägen har sedan tidigare utbyggt VA till fastighetsgräns och tas nu 
med i verksamhetsområde för spill- och dricksvatten. Se kartbilaga 2 och fastighetslista 
bilaga 5. Öster om järnvägen vid Trollsjövägen i Västra Bodarna planeras utbyggnad av 
kommunalt dricks- och spillvatten. Fastighet Hagtorsslätt 1:62 mfl enligt kartbilaga 3 samt 
fastighetslista i bilaga 6 tas med i verksamhetsområde för spill- och dricksvatten.

Fastighet Hagtorsslätt 1:72 har sedan tidigare utbyggt dricksvatten till fastighetsgräns och tas 
med i verksamhetsområde för dricksvatten. Se kartbilaga 3 och fastighetslista i bilaga 6.

Fastighet Bryngenäs 1:44 har sedan tidigare utbyggt VA till fastighetsgräns och tas med i 
verksamhetsområde för spill- och dricksvatten. Se kartbilaga 4 och fastighetslista i bilaga 6.

Förslaget bygger på gällande översiktsplan och Agenda 2030, delmål 6, rent vatten och 
sanitet.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 125, forts
 
Kommunstyrelsen har den 9 maj 2022, § 52 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
1. Förslag på utvidgning av verksamhetsområde för spill- och dricksvatten i Västra Bodarna,
    fastställs.

2. Utvidgning av verksamhetsområde gäller från och med den 1 juni 2022.

Expedieras till 
Klk-Exploatering, Samhällsbyggnadsnämnden
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 126  2021.114 KS  

Upphävande av riktlinjer för exploateringsavtal antagna  av 
kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning
 
Kommunens nuvarande riktlinjer för exploateringsavtal antogs av kommunfullmäktige den 12 
december 2018, § 230. Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 26 november 2018, § 
228 och beslutade att ge kommunledningskontoret i uppdrag att ta fram de alternativ som 
kommunen anser vara godtagbar säkerhet i exploateringsavtal.

Enligt 6 kap. 39 § plan- och bygglagen (PBL) ska kommuner som avser att ingå 
exploateringsavtal anta riktlinjer som anger utgångspunkter och mål för sådana avtal. Det 
innebär även att uppdatera riktlinjerna när behov finns.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 april 2022 lämnat följande yttrande:

Riktlinjer för exploateringsavtal i Alingsås kommun redovisar på en översiktlig nivå 
kommunens utgångspunkter och mål för exploateringsavtal. Riktlinjerna är vägledande, vilket 
innebär att kommunen i enskilda fall får frångå riktlinjerna om det krävs för att på ett 
ändamålsenligt sätt kunna genomföra en detaljplan. Riktlinjerna gäller inte i fall då en 
detaljplan avser mark som ägs av kommunen och ska överlåtas till en exploatör. Då 
tillämpas istället kommunens riktlinjer för markanvisning.

Exploateringsenheten har, tillsammans med ekonomiavdelningen, studerat olika alternativ 
som kommunen kan ställa som godtagbar säkerhet.

Idag är bankgaranti den enda säkerheten som Alingsås kommun kan acceptera, då en 
sådan garanti bedöms vara den mest tillförlitliga. Genom en bankgaranti förbinder sig 
banken att gå i borgen för de åtgärder som en byggherre har åtagit sig i ett 
exploateringsavtal.

I bilaga till ärendet ”Redogörelse för godtagbar säkerhet i Alingsås kommun” ges en 
redogörelse över tre olika alternativ till bankgaranti. Sammantaget bedöms inget av de tre 
alternativen tillräckliga ur en säkerhetssynpunkt. Det bedöms således inte finnas något 
säkrare alternativ för kommunen än att använda bankgaranti som godtagbar säkerhet i 
exploateringsavtal. Både exploateringsenheten och ekonomiavdelningen anser dock att 
kommunen kan godta annan säkerhet om särskilda skäl föreligger.

I förslag till Riktlinje för exploateringsavtal i Alingsås kommun föreslås även en rutin för 
uppföljning av exploateringsavtal.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 126, forts
 
Kommunstyrelsen har den 9 maj 2022, § 59 behandlat ärendet och för egen del antagit 
Riktlinje för exploateringsavtal i Alingsås kommun.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:

Nuvarande Riktlinjer för exploateringsavtal i Alingsås kommun, antagna av 
kommunfullmäktige den 12 december 2018, § 230, upphävs.

Expedieras till 
Klk-exploatering, Klk-kansli
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 127  2022.259 KS  

Avsägelse av uppdrag som ledamot i kultur- och utbildningsnämnden - 
Moheeb Jouda (S) 

Ärendebeskrivning
 
Moheeb Jouda (S) har i skrivelse den 28 april 2022 avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i 
kultur- och utbildningsnämnden.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
M. Jouda, KUN, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 128  2022.290 KS  

Avsägelse av uppdrag som ersättare i kultur- och utbildningsnämnden - 
Birgitta Larsson (S) 

Ärendebeskrivning
 
Birgitta Larsson (S) har i skrivelse den 17 maj 2022 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 
kultur- och utbildningsnämnden.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
B. Larsson, KUN, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 129  2022.276 KS  

Avsägelse av uppdrag som ledamot i samhällsbyggnadsnämnden - 
Sebastian Birgersson (MP) 

Ärendebeskrivning
 
Sebastian Birgersson (MP) har i skrivelse den 11 maj 2022 avsagt sig sitt uppdrag som 
ledamot i samhällsbyggnadsnämnden.
 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
S. Birgersson, SBN, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 130  2022.300 KS  

Avsägelse av uppdrag som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden - 
Karin Johansson (S) 

Ärendebeskrivning
 
 
Karin Johansson (S) har i skrivelse den 24 maj 2022 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
K. Johansson, SBN, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 131  2022.303 KS  

Avsägelse av uppdrag som ledamot i samhällsbyggnadsnämnden - John 
Hedlund (V) 

Ärendebeskrivning
 
John Hedlund (V) har i skrivelse den 17 maj 2022 avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i 
samhällsbyggnadsnämnden.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
J. Hedlund, SBN, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 132  2022.304 KS  

Avsägelse av uppdrag som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden - 
Robert Adrell (V) 

Ärendebeskrivning
 
Robert Adrell (V) har i skrivelse den 24 maj 2022 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
R. Adrell, SBN, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 133  2022.275 KS  

Avsägelse av uppdrag som suppleant i Alingsås Energi Nät AB - Eva-
Lotta Pamp (M) 

Ärendebeskrivning
 
 
Eva-Lotta Pamp (M) har i skrivelse den 10 maj 2022 avsagt sig sitt uppdrag som suppleant i 
Alingsås Energi Nät AB.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
E-L. Pamp, AENAB, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 134  2022.274 KS  

Avsägelse av uppdrag som suppleant i Alingsås Energi AB - Eva-Lotta 
Pamp (M) 

Ärendebeskrivning
 
 
Eva-Lotta Pamp (M) har i skrivelse den 9 maj 2022 avsagt sig sitt uppdrag som suppleant i 
Alingsås Energi AB.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Avsägelsen beviljas.
 
 

Expedieras till 
E-L. Pamp, AEAB, Klk-kansli, (Klk-lön)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 135  2022.204 KS  

Entledigande med anledning av beslut om ej beviljad ansvarsfrihet 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktiges beslut i ansvarsfrågan ger en signal till styrelse och nämnder om hur 
fullmäktige ser på verksamheten och verksamhetens resultat föregående år. Varje år innan 
juni månads utgång ska fullmäktige fatta beslut om ansvarsfrihet ska beviljas eller nekas för 
styrelse och nämnder.

Kommunfullmäktige får enligt 4 kap § 9 kommunallagen återkalla uppdraget för en 
förtroendevald om den förtroendevalde har vägrats ansvarsfrihet. Om fullmäktige inte ger 
ansvarsfrihet för en styrelse, nämnd eller enskilda förtroendevalda kan fullmäktige formellt 
besluta om att entlediga nämnden i sin helhet eller enskilda förtroendevalda, om de inte 
själva väljer att avgå från sitt uppdrag.
 
Beredning

Kommunfullmäktiges presidiums har i skrivelse registrerad den 17 maj 2022 lämnat följande 
yttrande samt förslag till beslut:

Som en konsekvens av ej beviljad ansvarsfrihet föreslår fullmäktiges presidium att samtliga 
ledamöter och ersättare med uppdrag i samhällsbyggnadsnämnden under 2021, som 
fortfarande har uppdrag i nämnden, entledigas från sina uppdrag enligt 4 kap § 9 KL.
 
Kommunfullmäktige har vid dagens sammanträde i eget ärende beslutat att inte bevilja 
samhällsbyggnadsnämnden ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Annika Qarlsson (C), Daniel Filipsson (M) och Anna Hansson (MP).

Förslag till beslut på sammanträdet
 
 
Annika Qarlsson (C), Jens Christian Berlin (L) och Kristina Poulsen (SD) föreslår att 
kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut avslås.
 
Anna Hansson (MP), Leif Hansson (S), Martin Lindberg (V), Lady France Mulumba (KD) och 
Daniel Filipsson (M) föreslår att kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunfullmäktiges 
presidiums förslag till beslut punkt 1.
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunfullmäktiges 
presidiums förslag till beslut punkt 2.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

KF § 135, forts

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:

1. De ledamöter och ersättare i samhällsbyggnadsnämnden som hade uppdrag under 2021 
och som fortfarande har uppdrag i samhällsbyggnadsnämnden entledigas från sina uppdrag 
enligt 4 kap, 9 § KL.

2. Följande ledamöter och ersättare entledigas:
    Zlatibor Sinik (C)
    Ali Said (C)
    Lars Bolminger (L)
    Börje Claesson (L)
    Mats Bjelkemyr (SD)
 

 
Jäv
 
Simon Waern (S), Thorsten Larsson (M), Ali Said (C) och Boris Jernskiegg (SD) anmäler jäv 
och deltar inte i handläggning och beslut av ärendet.
 
 
Reservation
 
Annika Qarlsson (C), Christina Carlsson (C), Torbjörn Gustafsson (C), Susanna Nerell (C), 
Ingbritt Johansson (C) och Henrik Öhrvall (C) reserverar sig till förmån för eget förslag.
 
Jens Christian Berlin (L), Anita Brodén (L), Stefan Bedö (L), Kristina Grapenholm (L), Holger 
Andersson (L) och Anne Gunnevik (L) reserverar sig till förmån för eget förslag.
 
Gunilla Gomér (S), Lars-Olof Jaeger (SD), Zandra Pettersson (SD), Kristina Poulsen (SD) 
och Otto Stryhn (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.
 

Expedieras till 
Z. Sinik (C), A. Said (C), L. Bolminger (L), B. Claesson (L), M. Bjelkemyr (SD), SBN, Klk-
kansli, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 136  2022.302 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i kultur- och 
utbildningsnämnden efter Moheeb Jouda (S), Mårten Pantzar (S) 

Beslut
 
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Mårten Pantzar (S) utses till ledamot i kultur- och utbildningsnämnden efter Moheeb Jouda 
(S) för tiden fram till och med den 31 december 2022.
 
 

Expedieras till 
M. Pantzar, KUN, Klk-kansli, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 137  2022.301 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i samhällsbyggnadsnämnden 
efter Lennart Pettersson (-), tidigare (S), Karin S Johansson (S) 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Karin S Johansson (S) utses till ledamot i samhällsbyggnadsnämnden efter Lennart 
Pettersson (-), tidigare (S) för tiden fram till och med 31 december 2022.
 
 
 

Expedieras till 
K. Johansson, SBN, Klk-kansli, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 138  2022.296 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Suppleant i Alingsås Energi Nät AB efter 
Eva-Lotta Pamp (M), Peter Martini (M) 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Peter Martini (M) utses till suppleant i Alingsås Energi Nät AB efter Eva-Lotta Pamp (M) för 
tiden fram till och med årsstämman 2023.

Expedieras till 
P. Martin, AENAB, Klk-kansli, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§ 139  2022.297 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Suppleant i Alingsås Energi AB efter 
Eva-Lotta Pamp (M), Peter Martini (M) 

Beslut
 
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Peter Martini (M) utses till suppleant i Alingsås Energi AB efter Eva-Lotta Pamp (M) för tiden 
fram till och med årsstämman 2023.
 

Expedieras till 
P. Martin, AEAB, Klk-kansli, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-05-25

Utdragsbestyrkande

§140    

Meddelanden

Anmälningar
 2022.016 KS-009  Meddelande om ny ledamot efter Moheeb Jouda (S), ny ledamot 

Lennart Allbro (S), ny ersättare Lars Larsson (S)
 2022.202 KS-005  Granskning av kompetensförsörjning och kompetensutveckling
 2022.202 KS-006  § 61 KS - Granskning av kompetensförsörjning och 

kompetensutveckling
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